

## Major R.C. Normore, CD



Major Rodney (Rod) Normore will retire from the Canadian Armed Forces on 03 March 2024 after more than 25 years of service.

Rod was born in 1979 on Bell Island, NL. He completed high school in 1997 and college in 1998. Rod enlisted in the Canadian Armed forces in January 1999 as a Combat Engineer.

Rod completed Basis training in St-Jean, QC. He completed trades training in October 1999, and was posted to 4 Engineer Support Regiment, CFB Gaagetown. He was promoted to Corporal in January 2003.

In February 2005, Rod was accepted into the University Training Plan for Non-Commissioned Members as an Engineer Officer. Promoted to Officer Cadet in April 2005, he completed initial officer training before beginning his degree at the University of New Brunswick in September of that year. In December 2008, he transferred from the Army to the Air Force to become a Construction Engineer Officer.

Rod graduated from the University of New Brunswick with a Bachelor of Science in Civil Engineering in May 2009. Later that month, he was commissioned to the rank of Second Lieutenant. In March 2011, he completed officer training and was promoted to Lieutenant. He was promoted to Captain in February 2012 and to Major in July 2016.

Since the completion of officer training in March 2011, Rod has been employed as: Officer Commanding, 91 Construction Engineering Flight; Officer Commanding, Real Property Operations Detachment Gander (formerly known as Wing Construction Engineering); Officer Commanding, 14 Mission Support Squadron – Construction Engineers; Officer Commanding, Construction Engineering Training Squadron, CFSME; Senior Instruction, Construction Engineering and Management Squadron, CFSME; and Plans Officer, Real Property Operations Unit-Atlantic.

Rod has deployed on three international operations: Operation ECLIPSE, United Nations Mission to Eritrea and Ethiopia; Operation ATHENA, Kabul Afghanistan; and Operation ATTENTION, Kabul Afghanistan.

Rod completed Joint Command and Staff Program – Distance Learning in June 2021. He has been a Professional Engineer registered in New Brunswick since March 2019. Rod was awarded a Commanders Commendation from Canada Command for leadership on a construction project in Resolute, NU, during the summer of 2011.

Rod and his wife, Kim, will relocate to Newfoundland, where they look forward to taking advantage of the many opportunities to be found there.

## Major R.C. Normore, CD



Major Rodney (Rod) Normore prendra sa retraite des Forces armées canadiennes le 3 mars 2024 après plus de 25 années de service.

Rod est né en 1979 à Bell Island, à Terre-Neuve. Il a terminé ses études secondaires en 1997 et ses études collégiales en 1998. Rod s'est enrôlé dans les Forces armées canadiennes le 15 janvier 1999 à titre d'ingénieur de combat.

Rod a complété la formation de base à St-Jean, QC. Il a terminé la formation professionnelle en octobre 1999 et a été affecté au 4e Régiment d'appui du génie, BFC Gagetown. Il a été promu caporal en janvier 2003.

En février 2005, Rod a été accepté dans le plan de formation universitaire pour militaires du rang en tant qu'officier du génie. Promu élève-officier en avril 2005, il complète la formation initiale d'officier avant de commencer ses études à l'Université du Nouveau-Brunswick en septembre de la même année. En décembre 2008, il transfère de l'armée de terre à l'armée de l'air pour devenir officier du génie construction.

Rod a obtenu un baccalauréat ès sciences en génie civil de l'Université du Nouveau-Brunswick en mai 2009. Plus tard ce mois-là, il a été nommé sous-lieutenant. En mars 2011, il termine la formation d'officier et est promu lieutenant. Il a été promu capitaine en février 2012 et promu major en juillet 2016.

Depuis la fin de la formation d'officier en mars 2011, Rod a occupé les postes suivants: commandant sous-divisionnaire, 91<sup>e</sup> Escadrille de génie construction; commandant sous-divisionnaire du Détachement des opérations immobilières de Gander (anciennement connu sous le nom d'Escadre du génie construction); commandant sous-divisionnaire, 14<sup>e</sup> Escadron de soutien de mission – Génie construction; commandant sous-divisionnaire, Escadron d'entraînement en génie construction, EGMFC; Instruction principale, Escadron de génie et de gestion de la construction, EGMFC; et agent des plans, Unité des opérations immobilières – Atlantique.

Rod a été déployé sur trois opérations internationales : Opération ECLIPSE, Mission des Nations Unies en Érythrée et en Éthiopie; Opération ATHÉNA, Kaboul Afghanistan; et Opération ATTENTION, Kaboul, Afghanistan.

Rod a terminé le programme de commandement et d'état-major interarmées – apprentissage à distance en juin 2021. Il est un ingénieur professionnel inscrit au Nouveau-Brunswick depuis mars 2019. Rod a reçu une Mention élogieuse du commandant du Commandement Canada pour son leadership dans un projet de construction à Resolute, au Nunavut, au cours de l'été 2011.

Rod et son épouse, Kim, déménageront à Terre-Neuve, où ils ont hâte de profiter des nombreuses opportunités qui s'offrent à eux.